

[Texte]

others to fit then, or are you just rhyming off a list of names?

Mr. Langdon: If you like I can actually list for you some of the groups I talked to on Friday.

Mr. Soetens: And they wanted to appear today to fill the slots that were available.

Mr. Langdon: They did not want appear today because the slots, as we heard, were filled. They wanted to appear later this week.

They include groups such as the pensioners of Inco, from Sudbury. Pensioners groups are important groups in this country, as I would have thought the Conservatives would agree. In particular, we have to look at the Inco pensioners. In the case of Inco we have a group of workers who have worked at very difficult tasks for much of their lives. For them now to be told that they cannot even hope to appear before a national parliamentary committee seems to me a slap in the face.

Secondly, we talked the United Steelworkers, Local 6500, in Sudbury. We talked to the Sudbury and District Labour Council. They both agreed that they would make a joint presentation because what they would want to say to this committee would be fairly similar in each case. For them to make a joint presentation seemed to make sense. The Women's Coalition Group was another group from Sudbury which was also interested in appearing. I am sure the Member of Parliament from Sudbury would have been quite anxious to hear this group as well.

• 1650

The Chairman: Could you tell us what section of the bill they wanted to address?

Mr. Langdon: The Women's Coalition Group—it would be necessary for us to see their brief, Mr. Chairman. I think that—

The Chairman: You did not see their brief?

Mr. Langdon: To them it was an important subject to address. I suspect that some of the social policy issues, the consequences for non-profit organizations would have been very important to them. The groups would probably have wanted to deal with the importance of tax credits and the fact that this GST does not provide full indexing of the tax credits for individual citizens.

The other Sudbury group that wished to appear was District 31 of the OSSTF, the Ontario Secondary School Teacher's Federation.

Mr. Soetens: Was District 30 not interested?

Mr. Langdon: I suspect that District 30 does not come from Sudbury, Mr. Soetens. You would know this if you knew more about the OSSTF. Their district system of

[Traduction]

aujourd'hui. Avez-vous communiqué avec certains de ceux-là ou d'autres pour combler ces périodes ou bien ne faites-vous que débiter une liste de noms?

M. Langdon: Si vous le voulez je peux vous énumérer certains groupes avec lesquels j'ai communiqué vendredi.

M. Soetens: Et ces groupes voulaient témoigner aujourd'hui pour combler les périodes libres.

M. Langdon: Ils n'ont pas demandé de témoigner aujourd'hui car les périodes en question n'étaient plus libres, nous a-t-on dit. Ils voulaient témoigner plus tard cette semaine.

Cela comprend des groupes comme les retraités de l'Inco à Sudbury. Les groupes de retraités sont des groupes importants dans notre pays; j'aurais cru que les conservateurs seraient d'accord. En particulier, nous devons examiner le cas des retraités de l'Inco. Il s'agit d'un groupe de travailleurs qui ont exercé des tâches très difficiles pendant une grande partie de leur vie. Je trouve que c'est leur faire injure que de leur dire maintenant qu'ils ne peuvent même pas espérer témoigner devant un comité parlementaire national.

En deuxième lieu, nous avons communiqué avec les Métallurgistes unis d'Amérique, section 6500, à Sudbury. Nous nous sommes aussi entretenus avec le *Sudbury and District Labour Council*. Ils sont convenus de faire un exposé conjoint car ils avaient l'intention de dire à peu près la même chose au Comité. Le *Women's Coalition Group*, aussi de Sudbury, voulait également témoigner. Je suis sûr que le député de Sudbury aurait été très désireux d'entendre aussi ce groupe.

Le président: Savez-vous de quelle partie du projet de loi il voulait discuter?

M. Langdon: Dans le cas du *Women's Coalition Group*, il faudrait examiner son mémoire, monsieur le président. Je pense que—

Le président: Vous n'avez pas vu le mémoire de ce groupe?

M. Langdon: Je sais qu'il s'agit d'une question importante pour lui. J'imagine que, parmi ces questions très importantes, il y aurait eu des questions de politique sociale et les conséquences de la mesure pour les organismes sans but lucratif. Les groupes en question auraient sans doute voulu discuter de l'importance des crédits fiscaux et du fait que la TPS n'offre pas l'indexation intégrale des crédits fiscaux à chaque citoyen.

L'autre groupe de Sudbury qui désirait témoigner est le District 31 de la Fédération des enseignantes-enseignants des écoles secondaires de l'Ontario.

M. Soetens: Le District 30 n'était pas intéressé?

M. Langdon: J'imagine que le District 30 ne se trouve pas à Sudbury, Monsieur Soetens. Vous le sauriez si vous en saviez davantage sur cette fédération. Celle-ci est